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Abstract:

The current study aims to find out the relation between the entry of children into
kindergarten and the separation anxiety, and its most important indicators.
In order to achieve this goal, a study has been made on six cases (2 boys and 4 girls) at
““Jasmin kindergarten” in Oran and “Mayssoune & Nada” kindergarten in Relizane,
based on the descriptive approach using a set of tools represented by the interview and
the observation.
We deduced that:- the entry of children into kindergarten leads to the appearance of
separation anxiety, which is manifested by some psychological symptoms such as
sadness, crying.. , social symptoms (loneliness and withdrawal), Cognitive symptoms
(difficulty of concentration...) Behavioral symptoms (violence and nail biting), and

sleep disorders such as insomnia and nightmares.

2017 samsd 15 aadll &0 2017 581 15 glay) o s m



2017 a0 ise Rulill sxell Sbeall

Keywords: Children, kindergarten, separation anxiety
Résumeé:

L’étude actuelle vise a connaitre la relation entre I'entrée des enfants a I’école maternelle
et l'angoisse de séparation ainsi que ses indicateurs les plus importants.

Pour cela, une étude a été réalisée sur 6 cas (2 gar¢ons et 4 filles) au niveau de la
maternelle Jasmin 3 Oran et Mayssoune & Nada jardin d'enfants a Relizane, basée sur
l'approche descriptive en utilisant un ensemble d'outils représentés par l'entretien et
'observation.

On en a déduit que:

- l'entrée des enfants a I’école maternelle meéne a l'apparition de I'angoisse de séparation,
qui se manifeste par certains symptomes psychologiques tels que la tristesse, les pleurs.. |
des symptomes sociaux (la solitude et le sevrage), des symptomes cognitifs (difficultés de
concentration..) , des symptomes comportementaux ( la violence et la morsure des
ongles), et les troubles du sommeil comme I'insomnie et les cauchemars .

Mots—clés: enfants, I'école maternelle, I'angoisse de séparation.
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